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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare, tid för justering 

Dagordningen godkändes. Till justerare utsågs tjänstgörande vice ordfö-
randen Stig Åström och ledamoten Bror Lord. Justering sker onsdag 12 
maj. 

 
§ 2 Anmälan av protokoll från föregående sammanträde  

Protokollet från rådets sammanträde den 12 april 2010 anmäldes. 
 

§ 3 Aktuellt från nämndsammanträdet den 22 april 2010 
Vid detta sammanträde besvarade nämnden rådets skrivelse med förslag 
om en boulehall i Farsta – se bilagt protokollsutdrag. 
 

§ 4 Ärenden till nämndsammanträdet den 20 maj 2010 
Ärende nr 1: Anmälan av medborgarförslag 
Rådet hade inga synpunkter på det inlämnade förslaget. 
 
Ärende nr 2: Föreningsbidrag 2010 
Rådet förklarade sig vara nöjt med den föreslagna fördelningen till pensio-
närsföreningar. Avdelningschef Ingrid Friberg uppmana de föreningar som 
vill söka återstående medel att göra det så snart som möjligt. 
 
Ärende nr 4: Uppföljning av Edö vård- och omsorgsboende 
Rådet uttryckte förvåning över att de brister som uppmärksammans åter-
kommer vid uppföljning efter uppföljning, att de tar så lång tid att åtgärda. 
Ingrid Friberg svarade att alla enheter arbetar kontinuerligt för att åtgärda 
olika brister. Exempelvis arbetar man aktivt för att förbättra kvaliteten i det 
skrivna språket. 
 
Stig Åström föreslog att personalens namnbrickor skulle kunna förses med 
foto. 
 
Ärende nr 5-8: Åtgärdsplaner för hemtjänsterna Farsta Norra, Södra, Öst-
ra och Västra 
Rådet hade inga synpunkter. 
 
Ärende nr 9: Åtgärdsplaner för Farsta vård- och omsorgsboende 
Rådet frågade vad åtgärdsplanens kommentar ”Åtgärdat till 2010 års upp-
följning” betyder. Ingrid Friberg svarade att det syftar på budgetuppfölj-
ningen i det integrerade ledningssystemet, ILS. 
 
Ärende nr 10: Kartläggning av grundläggande hälso- och sjukvårdsinsat-
ser i särskilda boendeformer för äldre 
Bror Lord framförde att det är mycket bra att få boendena redovisade vart 
och ett för sig. I detta instämde övriga rådet. 
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Ärende nr 13: Tertialrapport 1 2010 
Rådet diskuterade underskottet inom beställarenheten. Sture Simonsson 
frågade om förvaltningens Fixare, en service som idag utförs av en av 
vaktmästarna vid Farsta vård- och omsorgsboende, kommer att påverkas av 
den övertalighet som uppstår när boendet byggs om. Ingrid Friberg svarade 
att denna service inte kommer att påverkas. Rådet upprepade sitt önskemål 
om en kvinnlig Fixare. 
 
Ärende nr 14: Äldreombudsmannens årsrapport 2010 
Rådet uppehöll sig bland annat vid de delar av rapporten som gällde kost-
hållning. Ingrid Friberg berättade att hemtjänstenheterna arbetar aktivt för 
att förbättra kosthållningen. Förvaltningens kostekonom Jessica Svensson 
följer med hem till de äldre för att visa personalen hur man kan planera 
maten, till exempel genom att se till att det finns basvaror hemma. Det fak-
tum att det beställs färre matlådor nu tyder på att det lagas mer mat i hem-
men. 
 
Ove Svensson tog upp möjligheten för anhörigvårdare att spara tid mellan 
veckorna när det gäller avlösning i hemmet, något som Äldreombudsman-
nen föreslås ska genomföras. Ingrid Friberg lovade undersöka närmare. 
 

§ 5 Information från förvaltningen och avdelningen för äldre  
Förvaltningens näringslivsstrateg Tomas Heimskiöld, som även samordnar Far-
stas deltagande i Love 2010, medverkade och berättade om några av de många 
evenemang som kommer att genomföras under perioden 6-19 juni för att fira 
bröllopet mellan kronprinsessan Victoria och Daniel Westling. 
 
Från föregående sammanträde: Stig Åström berättade att brukarrådet vid Edö 
vård- och omsorgsboende har diskuterat de förändringar i personalgruppen som 
uppstår när övertaliga vid Farsta istället får arbete vid Edö, eftersom flera av 
dem har längre anställningstid än Edös personal. Edö tappar därmed den spe-
cialistkompetens som personalen där har fått, utifrån de boendes specifika be-
hov. Ingrid Friberg svarade att detta generellt sett är knepigt och att förvalt-
ningen har tagit upp saken med äldreborgarrådet Ewa Samuelsson (kd). En lös-
ning skulle kunna vara att personal med specialistkompetens ges företräde. 
 
Ingrid Friberg berättade, som svar på tidigare fråga från Asta Westerlund, att 
det inte är möjligt att anordna keramikverkstad vid Västboda kvartersgård. 

 
Ingrid föreslog att Marie Janemar deltar vid ett kommande möte för att berätta 
för rådet om förvaltningens fortsatta arbete med lean, en metod vars syfte är att 
öka personalens medvetenhet om effektiva arbetsprocesser och effektivt resurs-
utnyttjande. 
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Som svar på fråga från Lilian Falkbäck informerade Ingrid om att Sodexos mat-
lådor levereras från servicehuset Pilträdet på Kungsholmen. Om rådet så önskar 
finns det möjlighet att göra ett studiebesök hos Sodexo. 
 
Rådet är även välkommet att besöka den visningslägenhet som kommer att 
uppföras när Farsta vård- och omsorgsboende byggs om. 
 
Sommarens seniorutflykter kommer att annonseras i Mitt i Söderort. Ingrid Fri-
berg uttryckte förvaltningens tacksamhet över att många från olika pensionärs-
föreningar hjälper till vid dessa utflykter. Även samarbetet kring andra program 
och arrangemang uppskattas mycket. 
 
Många har deltagit i de boendedialoger som de kommunala bostadsbolagen har 
genomfört i Hökarängen tillsammans med stadsdelsförvaltningen den gångna 
veckan. 

 
§ 6 Övriga frågor  

Stig Åström berättade att Tanto Seniorlokus vid Tanto servicehus har 
byggts om till ett antal lokaler som är öppna för hela Stockholm och som 
kan hyras till rimliga priser. Inga Lill Lindgren påpekade att pensionärs-
föreningarna framför allt har behov av lokaler i den egna stadsdelen efter-
som många äldre har svårt att förflytta sig längre sträckor. Ingrid påminde 
om förvaltningens samarbete med lokala hyresgästföreningar för att kunna 
tillhandahålla fler lokaler, men påpekade samtidigt att dessa lokaler tyvärr 
sällan är helt tillgängliga, med tanke på trappor och annat. 
 
Stig rapporterade att han och rådets ordförande Barbro Karlsson sitter i po-
lisens seniorråd. Stig föreslog att någon från polisen bjuds in till ett kom-
mande möte för att berätta mer om polisens arbete för att förebygga brott 
mot äldre. 
 
Ove Svensson påtalade att brädorna i de bänkar som står längs gångvägen 
från Hökarängsbadet till Stora Sköndal är felvända – den ohyvlade sidan är 
vänd uppåt. Ove har tagit upp problemet med förvaltningen men ännu har 
det inte åtgärdats. Ingrid lovade undersöka. 
 
 

 
 
 

 


